

**DeKalb ကျောင်းများ၌ လူမည်းဘဝများအရေး လှုပ်ရှားမှုရက်သတ္တပတ်**

**အမေရိကန်သို့ လူမည်း ပါဝင်ကူညီမှုများကို ဂုဏ်ပြုခြင်း - အွန်လိုင်းနည်းပညာဖြင့် သီးသန့်ဆွေးနွေးပွဲ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ခြင်း**

**အွန်လိုင်းနည်းပညာဖြင့် တစ်ပြိုင်တည်းထုတ်လွှင့်သော သီးသန့်ဆွေးနွေးပွဲ စက်ရှင်များ -**

- စက်ကိရိယာတစ်ခုတွင် စက်ရှင် တစ်ခု ရွေးချယ်ပါ။
- မနက် 11:00 နာရီအချိန်၌ စက်ရှင်တွင် ဝင်ရောက်ပါဝင်ရန်အတွက်မှာ အပြာရောင်ခင်းစဉ်ပါ၌ ကလစ်နှိပ်ပါ။

အမေရိကတွင် အာဖရိကန်အမေရိကန်များ ပြုလုပ်ခဲ့သော အကျိုးသက်ရောက်မှုများ အကြောင်းနှင့် ချိတ်ဆက်နိုင်ရန် နှင့် ပိုမိုလေ့လာနိုင်ရန် သင့်အတွက် တက်ကြွသော ဟောပြောသူများနှင့် အကြောင်းအရာများကို ကျွန်ုပ်တို့ စုစည်းထားပါသည်။ သတ်မှတ်ထားသောအချိန်၌ အွန်လိုင်းနည်းပညာဖြင့် သီးသန့်ဆွေးနွေးပွဲအတွင်းတွင် ချက်ချင်းပုံရိ လင့်ခ်ကို သင့်အား နှိပ်စေပါမည်။

**စက်ရှင် 1- နက်နဲသော မျိုးရိုးဖော်ပြခြင်း - အာဖရိကန်-အမေရိကန် သမိုင်း နှင့် အမွေအနှစ်**

**ဟောပြောသူ - Mawuli Davis**

အာဖရိကန်အမေရိကန်များသည် DeKalb ကောင်တီနှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံး၏ ချမ်းသာဝပြောရေးကို ပံ့ပိုးကူညီခဲ့ကြပါသည်။ ယနေ့ ကျွန်ုပ်တို့နေထိုင်သော နိုင်ငံနှင့် ဝန်းကျင်ဒေသများကို ဩဇာလွှမ်းမိုးပြီး ပုံဖော်ပေးသော အာဖရိကန်အမေရိကန်ခေါင်းဆောင်များအကြောင်း နှင့် အစိုးရ၊ ပညာရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် ရုပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်း အဖွဲ့အစည်းများထဲတွင် နှစ်များ တစ်လျှောက် တိုးတက်ရေးများ ပြုလုပ်ခဲ့သည့်အကြောင်းကို သင် လေ့လာသိရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

**စက်ရှင် 2 - လူမည်းများ နှင့် STE(A)M**

**ဟောပြောသူ - Dr. Noreen Khan-Mayberry**

လူမည်းများသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကမ္ဘာကို ပုံဖော်ပေးသည့် STE(A)M နယ်ပယ်တွင် အရေးပါသော ပံ့ပိုးကူညီမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြပြီး မိမိတို့ကို ကျွန်ုပ်တို့ ပိုမို လိုအပ်ပါသည်။ လူမည်းဘွဲ့ရများသို့ ပေးအပ်သည့် သိပ္ပံဘွဲ့ ဒီဂရီ အချိုးသည် 2001 မှ 2016 ခုနှစ်အထိ 9 ရာခိုင်နှုန်းခန့် တစ်ညီတည်းဖြစ်နေခဲ့သည်။ အမျိုးသားသိပ္ပံဖောင်ဒေးရှင်း (National Science Foundation) မှ နောက်ဆုံးရရှိထားသည့် ကိန်းဂဏန်းများအရ အင်ဂျင်နီယာဌာနတွင် 5 ရာခိုင်နှုန်းမှ 4 ရာခိုင်နှုန်းသို့ ကျဆင်းသွားပြီး သင်္ချာတွင် 7 ရာခိုင်နှုန်းမှ 4 ရာခိုင်နှုန်းသို့ ကျဆင်းသွားသည်။ ဤစက်ရှင်ထဲတွင် ကျောင်းသားများသည် STE(A)M တွင် ထုတ်လုပ်သူများ၊ ဖန်တီးသူများနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်သူများဖြစ်သည့် စိတ်ဓါတ်ထကြွသော လူမည်းများစွာအကြောင်းနှင့် တွေ့ဆုံပြီး လေ့လာကြမည်ဖြစ်ပါသည်။

**စက်ရှင် 3 - အကူအညီတောင်းရန် အဆင်ပြေ ပါသည် - လူမည်းအသိုင်းအဝိုင်းများအထဲ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး**

**ဟောပြောသူ - Dr. Nicole Prad Jennings**

အမေရိကန်တွင် လူမည်း သို့မဟုတ် အာဖရိကန်-အမေရိကန်ဟု ခွဲခြားသတ်မှတ်ထားသည့် ၎င်း၏ လူဦးရေ 13.4% ရှိပြီး ထိုအထဲမှ 16% ကျော်မှာ စိတ်ရောဂါရှိကြောင်း၊ ၎င်းသည် လူဦးရေ 7 သန်း ခန့်ရှိကြောင်း တင်ပြထားပါသည်။ မကြာသေးမီက Mental Health of America မှ စစ်တမ်းတစ်ခုအရ 2015 နှင့် 2018 အကြားတွင် နှုန်းထားများသည် စုစုပေါင်း U.S. လူဦးရေထက် နည်းနေသော်လည်း၊ လူမည်းနှင့် အာဖရိကန်အမေရိကန်လူငယ် အသက် 12-17 နှစ်တို့တွင် 9 ရာခိုင်နှုန်းမှ 10.3 ရာခိုင်နှုန်းအထိ၊ အရွယ်ရောက်ပြီးသူ လူငယ် အသက် 18-25 နှစ်တွင် 6.1 ရာခိုင်နှုန်းမှ 9.4 ရာခိုင်နှုန်းအထိ နှင့် အသက်အပိုင်းအခြား 26-49 နှစ်တွင် 5.7 ရာခိုင်နှုန်းမှ 6.3 ရာခိုင်နှုန်း အထိ စိတ်ဓာတ်ကျမှု အပိုင်းများ တိုးလာသည်။

**စက်ရှင် 4 - လူမည်း ကလေးများ၏ ပုံပြင်**

**ဟောပြောသူများ - Hootdini & Mr. Cobb**

အာဖရိကန် အမေရိကန်များသည် နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင်အောင် တစ်ဆင့်ပြီး တစ်ဆင့် လက်ဆင့်ကမ်းပေးခဲ့သော စာအုပ်အများအပြားအား ရေးသားခဲ့ကြသည်။ ကျော်ကြားသော အာဖရိကန်အမေရိကန်စာရေးဆရာများမှ ရေးသားသည့် ကလေးများ၏ စာအုပ်များကို ကျွန်ုပ်တို့၏ကိုယ်ပိုင် Hootdini နှင့် Mr. Cobb တို့က ပြန်လည်ပြောပြပါမည်။

**စက်ရှင် 5 - လူမည်းအသိုင်းအဝိုင်းအထဲ စည်းစိမ်ဥစ္စာ သာတူညီမျှမှု**

**ဟောပြောသူ - Royce Richardson**

လူမျိုးရေး ချမ်းသာမှု ကွာဟမှုကို အဆုံးသတ်ရန် ကြီးမားများပြားသော မြှင့်တင်မှုနှင့် တိုးတက်သော တွေးခေါ်မှုများကို လိုအပ်သည်။ Brookings Institute ၏ အဆိုအရ အလယ်အလတ် လူဖြူအိမ်ထောင်စုတွင် အလယ်အလတ် လူမည်းအိမ်ထောင်စုထက် အသားတင်တန်ဖိုး 10 ဆရှိသည်။ လူမည်းအိမ်ထောင်စုများသည် အမေရိကန်လူဦးရေ၏ဝေစုနှင့် အမျိုးသားချမ်းသာကြွယ်ဝမှု အချိုးအစားကို ပိုင်မည်ဆိုလျှင် ၎င်းသည် အိမ်တွင်းကြွယ်ဝမှုတွင် အမှန်တကယ် စုစုပေါင်းဖြစ်သော \$2.54 ထရီလီယံထက် \$12.68 ထရီလီယံရှိမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် စုစုပေါင်း လူမျိုးရေး ချမ်းသာမှု ကွာဟချက်မှာ \$10.14 ထရီလီယံ ဖြစ်သည်။ ဤစက်ရှင်တွင် လူမျိုးရေး ချမ်းသာမှု ကွာဟချက်ကို မည်ကဲ့သို့ အဆုံးသတ်နိုင်သည့်အကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူများထံမှ သင် ကြားသိမည်ဖြစ်ပါသည်။

**စက်ရှင် 6 - ပြည်သူများအတွက် ပြည်သူ့အားဖြင့် - မမျှတသော တရားရေးနှင့် ဥပဒေပြုရေးစနစ်များ**

**ဟောပြောသူ - Kayla Kudratt**

အမေရိကန် တရားစီရင်ရေးစနစ်တွင် လူမျိုးရေး ကွာဟမှု ရှိသည်။ The Sentencing Project ၏ မကြာသေးမီက အစီရင်ခံစာတစ်ခုအရ 2016 ခုနှစ်တွင် လူမည်းအမေရိကန်များသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် ဖမ်းဆီးခံရသူအားလုံး၏ 27% ရှိသည်—စုစုပေါင်းလူဦးရေ၏ နှစ်ဆဖြစ်သည်။ လူမည်းလူငယ်များသည် အမေရိကန်ကလေးအားလုံး၏ 15% တွင်ပါဝင်သော်လည်း ထိုနှစ်တွင် အရွယ်မရောက်သေးသူလူငယ်ဖမ်းဆီးခံရမှု၏ 35% အထိရှိခဲ့သည်။ ဤစက်ရှင်တွင် မမျှတသော စနစ်များအကြောင်းနှင့် သံသရာကို မည်ကဲ့သို့ ချိုးဖျက်နိုင်သည်ကို သင် လေ့လာသိရှိမည်ဖြစ်သည်။